
Besluitvorming kadernota 2024

Mijnheer de voorzitter,

De voorliggende kadernota is een goed document. Onze complimenten. Bespreking van de kadernota
heeft politiek gewicht. Desondanks dienen wij geen moties in. We gaan ervanuit dat het college onze 
voorstellen meeneemt in de overwegingen. We zullen zien hoe dit uitpakt in de 
programmabegroting. Als op dat moment blijkt dat er meer nodig is zullen we dat oppakken. Dan 
zullen we ook aangeven geven waar het geld daarvoor vandaan moet komen.  

Mijnheer de voorzitter;

In de kadernota wordt aangegeven dat we de mogelijkheden van een lokale energiemarkt gaan 
onderzoeken. We zijn benieuwd naar de aanpak en voorstellen. Morgen voeren we het debat over de
warmtetransitie gebouwde omgeving en volgende maand staat de rolkeuze Hager hof-oost op de 
raads agenda. Deze zaken zijn met elkaar verbonden en wij volgend daarin een duidelijke lijn: een 
lokaal en publiek energiebedrijf is voor ons de beste oplossing is voor de lokale opwek en het lokaal 
gebruik  van energie en warmte.

Mijnheer de voorzitter;

De PvdA is blij met de keuze van het college in deze fase niet mee te gaan met het opsplitsen van de 
onderwijscampussen OGVO. Ook wij vinden dat aanpassingen op voldoende steun van ouders en de 
medewerkers moet kunnen rekenen. Daarnaast steunen wij de ontwikkelingen rondom de 
herinrichting van de Maasoevers (gezamenlijke motie CDA). Zelf zien we graag aangevuld dat er actief
vrijwilligersbeleid komt ter ondersteuning van het verenigingsleven en dat het verkeers- en 
parkeerplan Arcen eindelijk eens goed opgepakt wordt.

Mijnheer de voorzitter, 

Als we kijken naar de financiële uitwerking van de programmabegroting willen we vanavond 5 
wensen nadrukkelijke onder de aandacht brengen:

1. We willen ambitieus armoedebeleid en willen daar het serieus geld onder leggen.
Er is al te veel armoede in onze stad en door de inflatie en energiekosten dreigt dit verder toe te 
nemen. Het is onze uitdaging deze toename te bestrijden. We blijven er daarbij ook naar streven 
om zoveel mogelijk inwoners te bereiken die in armoede leven of geldzorgen hebben. Op dit 
moment werkt het college daarvoor het armoedebeleid uit met ambitieuze doelen, uitbreiding 
van regelingen, meer inzet van medewerkers en een stevige integrale aanpak. Wij zijn daar blij 
mee en willen serieus geld vrij spelen om het nieuwe armoedebeleid tot een succes te maken. 

2. We willen actieve plannen voor buurtactiviteiten en buurtcoaches in de vergeten wijken.
Vastenavondkamp krijgt nu eindelijk de aandacht die nodig is, maar het duurde te lang voordat 
we doorhadden hoe ernstig de achteruitgang in die wijk was. We hadden vergeten de wijk goed 
in beeld te houden. Dit lot dreigt voor meer wijken waar de sociale cohesie niet sterk genoeg is of
verder achteruit dreigt te gaan. Ontmoeten blijft de basis van sociale cohesie en daarom willen 
wij voor de wijken Venlo-Oost, Op de Heide en Klingerberg extra geld voor buurtactiviteiten en 
buurtcoaches. We willen geld vrij maken om niet ook deze wijken te vergeten. 

3. We willen aandacht voor de recreatieve bezoeker bij investeringen in sporthallen
We gaan investeren in nieuwe sporthallen en gymzalen en dat is het moment om te kijken hoe 
we dit kunnen combineren met het recreatief bezoek van topwedstrijden. Lokale sportteams 
sporten in Venlo op hoog niveau (voorbeelden hierbij zijn handbal Venlo, zaalhockey van Delta 
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Venlo ) en veel mensen vinden het fijn deze wedstrijden te bezoeken 
en op die manier te ontspannen. We willen daarom van zeker één sporthal een bezoekersarena 
maken. Daarmee voegen we veel kwaliteit toe aan de stad, het verenigingsleven en de 
recreatiemogelijkheden van onze inwoners. Deze uitgelezen kans krijgen we pas opnieuw over 
tientallen jaren. We moeten hem nu verzilveren. 

4. We willen actieplannen en geld voor onze gemeenschapsaccommodaties
Op het gebied van gemeenschapsaccommodaties gebeurt er al jaren veel te weinig. Problemen 
worden groter en er is geld nodig voor verduurzaming, achterstallig onderhoud en het bij de tijd 
brengen van onze gemeenschapsaccomodaties. Beleid wordt nu uitgewerkt en wij willen daarna 
voortvarend aan de slag. Concreet betekent dit een meerjarig investeringsbudget voor 
gemeenschapsaccommodaties. Daarnaast willen we dat de eenmalige verhoging in de begroting 
2023 structureel wordt. 

5. We willen duidelijke afspraken over het investeringsfonds van ca. 50 miljoen
De goede financiële uitgangspositie geeft ons gelukkig ruimte. Wij vinden het voorstel van een 
investeringsbudget daarin een goed idee.  De spelregels voor dit budget moeten wel heel 
duidelijk zijn en dat willen we afzonderlijk met het college afspreken. Voor  u hebben we daarbij 
drie overwegingen:

1) We willen de reservering integraal verwerkt zien in de meerjarenbegroting. Voeding uit 
toekomstige en rekeningresultaten vinden wij niet wenselijk en te kwetsbaar. 

2) We willen niet dat andere plannen daardoor naar achter schuiven. Het moet geen sigaar 
uit eigen doos worden. Bestaand beleid moet gewoon uitgevoerd worden;

3) Er moet eerst gekeken worden naar breed gedragen voorstellen van nieuw beleid uit o.a.
dit raadsdebat, alvorens de beschikbare ruimte voor het investeringsfonds vast te 
stellen.

Mijnheer de voorzitter,

Wij en ander partijen brengen vanavond onze voorstellen in via woordvoeringen of moties. Al deze 
voorstellen kosten geld en dat moet ergens  vandaan komen. Vandaag hoeven wij als raad nog niet te 
kiezen waar we  geld vandaan halen. Die luxe heeft het college echter niet. Zij staan nu aan de lat om 
af te wegen wat haalbaar en wenselijk is met het oog op het beschikbare geld en de mensen. Hun 
afweging wordt aan ons gepresenteerd bij de programmabegroting en op dat moment zijn wij als 
raad opnieuw aan zet. Maar dan moeten wij zelf keuzes maken over waar we het geld vandaan halen.
Wij wensen het college veel succes met de uitwerking 
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